



UNITED NATIONS OFFICE FOR WEST AFRICA

SRSR Ibn Chambas deeply concerned about the situation in Burkina Faso

Dakar, October 30, 2014 - The United Nations Office for West Africa (UNOWA) is deeply concerned about the situation in Burkina Faso, where violent incidents have occurred between security forces and demonstrators demanding the withdrawal of a bill on the revision of Article 37 of the Constitution.

The Special Representative of the UN Secretary-General, Mr. Mohamed Ibn Chambas, deplores the deterioration of the security situation in the capital Ouagadougou and in other cities across the country.

Mr. Ibn Chambas urges the national authorities to do their utmost to protect civilians and to favor dialogue. He calls on political and civil society actors to avoid resorting to violence.

The Special Representative of the Secretary-General, who is scheduled to travel to Ouagadougou tomorrow, Friday 31 October, together with representatives of ECOWAS and the African Union, encourages all parties to work towards a pacific solution in the interest of the stability of Burkina Faso.

###

Le RSSG Ibn Chambas profondément préoccupé par la situation en cours au Burkina Faso

Dakar, 30 Octobre 2014 - Le Représentant Spécial du Secrétaire Général pour l'Afrique de l'Ouest (UNOWA) suit avec une grande préoccupation les développements en cours au Burkina Faso, où de violents incidents se sont produits entre les forces de l'ordre et des manifestants réclamant le retrait du projet de loi portant sur la révision de l'article 37 de la Constitution.

Le Représentant Spécial du Secrétaire Général des Nations Unies en Afrique de l'Ouest, M. Mohamed Ibn Chambas, s'inquiète de la détérioration de la situation sécuritaire dans la capitale Ouagadougou ainsi que dans d'autres villes du pays.

M. Chambas appelle au calme et à la retenue et demande aux autorités nationales ainsi qu'à tous les acteurs politiques et de la société civile de tout mettre en œuvre pour éviter le recours à la violence, protéger les populations civiles, et privilégier le dialogue.

Le Représentant spécial du Secrétaire général de l'ONU, qui se rendra à Ouagadougou le vendredi 31 octobre 2014 en compagnie de représentants de la CEDEAO et de l'Union Africaine, encourage tous les acteurs à œuvrer sans relâche à une solution pacifique pour la stabilité du Burkina Faso.

Bureau de l'Information Publique et de la Communication UNOWA/OSES
Kouider Zerrouk, Chef – (+221) 33-869-8560 / 77- 3324928 – zerrouk@un.org
Vicky Delore Ndjeuga, Officier de l'Information – (+221) 773339414 / ndjeuga@un.org
Web: <http://unowa.unmissions.org> –
https://twitter.com/UN_UNOWA/OSES